
وز
ر ر

ــب
ــ

خ

روزنــــامــــه 
ـــید  شــــهر امـ
و زنــــدگــــی

رئیس شورای اســلامی شهر مشهد 
با اشاره به حواشــی ایجاد شده درباره 
بافت پیرامون حــرم و موضع صریح 
شورای پنجم و مدیریت شهری برای 
اجرای طرحی که حقوق همــه مردم منطقه 
و ســرمایه گذاران را در نظر بگیــرد بر مواضع 
قبلی مدیریت شهری در این زمینه تأکید کرد.

محمدرضا حیدری دیروز در نود و ششــمین 
صحن علنی شــورا با بیان اینکه جامعه درباره 
بافت پیرامون حرم حساس شده است، گفت: 
طرح قبلی که مصوب دو دهه قبل است، قانونی 
است و در حدود ۲٫۵ درصد پیشرفت فیزیکی در 
سال داشت. این طرح همه فرایندهای قانونی 
را طی کرده بود و حتی از سوی وزیر وقت یک 
دستاورد محسوب می شد، اما مسئله این است 
که بعد از گذشت ۲۰سال، مشخص شده آنچه در 
این محدوده اجرا شده، در پیوند هویتی با مرکز 
خود یعنی حرم مطهر دچار آسیب هایی است.

او افزود: بر همین مبنا همگی بر ضرورت اصلاح 
این طرح اتفاق نظر دارند اما نکته شایان توجه، 
روش و شیوه این اصلاح اســت. شورای شهر 
شــکلی برای بازنگری ندارد اما نوع مواجهه با 
مسئله اســت که اختلافاتی ایجاد کرده است. 
حیدری با انتقاد از رویکرد آمرانه شورای عالی 
شهرسازی و معماری، نحوه برخورد این شورا 
با موضوع طرح پیرامون حرم را مشــابه نحوه 
تصمیم گیری درباره طرح مهرازان دانســت و 
گفت: طرح مهرازان نیز به صورت آمرانه بر مشهد 

تحمیل شد؛ تصمیم گیری در این حوزه برعهده 
کمیسیون ماده ۵ بود اما شورای عالی شهرسازی 
و معماری آن را تصویب کــرده و در زمانی که 
هنوز طرح در دست بررســی بود، شیوه نامه را 
ابلاغ کرد؛ نتیجه آنکه با وجــود مکاتبات این 
شورا برای بررسی بیشتر طرح مهرازان، از همان 
روزهای نخســت آغاز به کار، هنــوز نتیجه ای 
دریافت نشده و بیش از ۳سال است که این طرح 
معطل مانده است. شورای شهر مشهد، طرحی 
را که حقوق مردم را نادیده بگیرد، امضا نمی کند.

 بدعت های شورای عالی شهرسازی و معماری
به گفته رئیس شــورای شــهر در این حوزه، 
بدعت هایی از سوی شورای عالی شهرسازی و 
معماری گذاشته شده که بی سابقه است؛ برای 
مثال تشخیص تخلف که از وظایف کمیسیون 
ماده ۱۰۰ بود به یک مرجع دانشگاهی سپرده 
شده است.حیدری افزود: ضرورت اطلاع رسانی 

به مردم در این حوزه احســاس می شود و همه 
این صحبت ها سندی است تا ابلاغ کنندگان این 
طرح ها نتایج رفتارهای خود را بر عهده گیرند.او 
در ادامه با تأکید بر اینکه رویکرد مدیریت شهری 
در این دوره اصلاح است، بیان کرد: اقدامات ما 
از روزهای اول تاکنون بر همین مبنا بوده است؛ 
شکل گیری دفاتر تسهیلگری برای مشارکت 
مردم و تلاش برای حفظ بافت ریزدانه از جمله 
این اقدامات اســت که به حفظ مردم در بافت 
پیرامونی اطراف حرم نیز کمک کرده اســت. 
فضای مذهبی احداث شده در دوره پنجم دوبرابر 
دوره قبل است و فضای سبز نیز ۱٫۵ برابر رشد 
داشته است. شــهرداری صرفا به دنبال تأمین 
زیرساخت هاست. طرح دوفوریتی شورا نیز بر 
همین اساس مصوب شده است که اجازه استفاده 
از همه ظرفیت های قانونی برای توقف طرح هایی 

که حقوق مردم را نادیده بگیرند، می دهد.

 برای بازگرداندن محدودیت ها آماده ایم
حیدری با اشاره به آمارهای رو به افزایش کرونا 
در استان بیان کرد: آمادگی داریم مصوبات ستاد 
ملی مبارزه با کرونــا را پیگیری کنیم و برخی 
محدودیت ها را بازگردانیم؛ هر چند مهم ترین 
نکته در این زمینه، رعایت اصول بهداشــتی 
از سوی خود مردم است.او همچنین در ابتدای 
جلسه به مناسبت های تقویمی هفته گذشته 
و هفته پیش رو اشــاره کرد و گفت: هفت تیر، 
روز شهادت شــهید گران قدر، آیت ا... بهشتی 
است، کسی که به دنبال پیوند دین با مفاهیمی 
چون مردم سالاری و حقوق بشر برای مقابله با 
جریان های چپ بود؛ بازخوانی اندیشه های او 
نیاز جدی امروز ماست. وی درباره دهه کرامت 
نیز گفــت: مهاجرت حضــرت معصومه(س) 
و امام رضا(ع) به ایران اهمیت بســیار داشته 
است. هر چند امسال به دلیل شرایط کرونایی 

محدودیت هایی در اجرای جشن ها وجود داشته 
است، همیشه بر اندیشــه های رضوی تأکید 
کرده ایم و خدا را شاکریم که افتخار خدمتگزاری 
در این شهر را داریم. وی با بیان اینکه در موضوع 
تبلیغات شهری، مســئولیت تنها با شهرداری 
نیست، اظهار کرد: نهادهای فرهنگی دیگری نیز 
در این زمینه مسئولیت دارندکه نقش خود را ایفا 
کنند. شهرداری مشهد در مناسبت های ملی و 
مذهبی فراتر از توان خود ورود می کند ولی در 
عین حال، برنامه ریزی و طراحی های شهرداری 
باید با ملاحظات بیشتر و با سرعت بالاتری انجام 
شــود تا اندک راه بر بهانه جویان بسته شود. او 
ادامه داد: برای توسعه تلاش شده اما بهتر است 
به گونه ای رفتار کنیم که بهانه ای به دست افرادی 
که به دنبال ظواهر هستند ندهیم؛ شهرداری 
فراتر از توان خود اقداماتی انجام داده اما سایر 
نهادها نیز مسئول هستند؛ به همین دلیل باید 
با برنامه ریزی ، اقدامات با ســرعت انجام گیرد 
تا بهانه ها از میان بــرود. حیدری با تبریک روز 
صنعت و معدن بیان کرد: شهرداری و شورای 
شهر تعاملات خوبی با صنعت و معدن داشته اند 
که نمونه آن، آســفالت جاده حسن آباد برای 
سهولت دسترسی و رونق کسب و کار است.وی 
ضمن گرامیداشت ۱۴ تیر، روز شهرداری ها و 
دهیاری ها، از افزایش چند برابری هزینه های 
نگهداری شهر ســخن گفت و در ادامه از روز 
قلم به عنوان «روزی با کرامت» یاد کرد و گفت: 
کسانی که در این حوزه فعالیت می کنند، رسالتی 
مهم و کاری سخت برای رشــد جامعه دارند. 
حیــدری در ادامه، یاد و خاطــره محمد زارع، 

آتش نشان مشهدی، را گرامی داشت.

شورای شهر دو لایحه دوفوریتی 
انتشار اوراق مالی اسلامی برای 
فاز۵ پروژه خط ۳ قطار شــهری 
با ارزش ۱۰هــزار میلیارد ریال و 
انتشار اوراق مالی اسلامی برای 
طرح های حمل ونقل شهری به 
ارزش ۵ هــزار میلیاردریال را به 

تصویب رساند.
شهردار مشهد در توضیح ضرورت ارائه 
این دو لایحه با تأکیــد بر اینکه موضوع 
تأمین مالی در سال ۹۹ برای شهرداری 
مشهد حائز اهمیت است، گفت: مدیریت 
شهری در مشهد نشــان داده است که 
در زمینه جــذب منابــع و تبدیل آن ها 
به پروژه هــای مختلف توانمند اســت؛ 
ما توانایــی ارائــه تضمین هــای لازم 
و بازپرداخــت بموقع آن با اســتفاده از 
ظرفیت های فنی و تخصصی را نیز داریم.

محمدرضا کلائــی ادامــه داد: تحویل 
پروژه هــا در زمان مقرر و اطاله نشــدن 
آن ها، حتی بــرای قوی تریــن رقبای 
شهرداری مشهد مانند مدیریت شهری 
تهران، دشــوار اســت. وی افزود: اخیرا 
ریاست شــورای اســلامی تهران اعلام 
کرد که در ۳سال ابتدایی شورای پنجم 
تهران، حتی یک کیلومتر مترو ساخته 
نشــده و به تعهد ماهانه یک ایستگاه در 

این مدت عمل نشده است.
 مشهد روی ریل درست

او با بیان اینکه مشهد در حوزه حمل ونقل 
عمومی به ویژه بهره برداری و ســاخت 
مترو روی ریل درست قرار دارد، افزود: 
علاوه بر تأکید شورای پنجم و شهرداری 
بر توســعه حمل ونقل عمومــی، همه 
باید دست به دســت هم بدهیم؛ به ویژه 
نمایندگان دولت و نمایندگان مجلس و 
سایر کسانی که در شهر مشهد مسئولیت 
دارند و نبایــد ذره ای در اهتمام به این 

موضوع کوتاه بیاییم.
کلائی با اشاره به اینکه «وقتی هزینه ها 
سه برابر شده اســت، منطقی نیست که 
برای ســاخت مترو، به اندازه سال های 
اخیر یعنی حــدود ۷۰۰میلیاردتومان 
کمک دولتی دریافت کنیم » ادامه داد: 

مجلس باید برای این موضوع تمهیدات 
ویژه ای درنظر بگیرد. مدیریت شــهری 
مشهد شــاید حجم کارش کم شود، اما 
گلیم خــود را از آب بیرون می کشــد؛ 
در حالی که شــهرهای دیگر با این روند، 

امکان ادامه فعالیت ندارند.
وی با انتقاد از بیان ســخنان شعاری در 
حمایت از توســعه شهر مشــهد افزود: 
این حرف ها باید بــه اقدام عملی تبدیل 
شود و یکی از مصادیق آن، تأمین مالی 
پروژه های حمل ونقل به ویژه در بخش 
ریلی است. همه اســتان باید به وظیفه 
خود عمل کنند و مدیریت شهری را در 

این موضوع تنها نگذارند.
به گفته شــهردار مشــهد، در ماه های 
گذشــته، یکی از موضوعــات مهم که 
توانسته به رغم رکورد شدید اقتصادی، 
آرامش اجتماعی را در شهر مشهد حفظ 
کند و نیروی انســانی را بــه کار گیرد، 
پروژه های بزرگ شهری بوده است؛ وی 
گفت: با توجه به چشم اندازی که مقابل 
خود داریم، این پروژه ها باید با قدرت و 

سرعت ادامه پیدا کند.
کلائی با اشاره به بررسی نوسانات شیوع 
کرونا بیــان کرد: چرخه زیــارت به این 
زودی ها آن چنان که باید فعال نخواهد 
شد یا فعالیت آن، کفاف گردش مالی ای 
را که تأمین کننده رشد اقتصادی ماست، 
نمی دهد؛ پس آنچه می تواند اشــتغال 
ایجاد کند، رشد اقتصادی را حفظ کند 
و موضوعــات اجتماعــی را پیش ببرد، 
پروژه های بزرگ شــهری اســت. وی 
ادامــه داد: ما در تأمین مالــی، نیازمند 

کمک همه مسئولان اســتانی هستیم؛ 
زیرا اگر چرخ ایــن پروژه ها از چرخیدن 
بازایســتد، جامعه هزینه بیشــتری به 
لحاظ اجتماعی خواهد داد. این موضوع 
باید به یک دســتورکار ویژه برای همه 
عناصــر تصمیم گیری در شــهر تبدیل 

شود.
 طلب ۶۰۰ میلیاردی برای بافت اطراف حرم

وی بیان کرد: ۶۰۰ میلیارد تومان تعهد 
دولت در قبال بافت اطراف حرم مطهر که 
در بودجه ۹۸ وجود داشته است، باید به 

این پروژه تزریق شود.
شهردار مشهد گفت: عده ای می گویند 
سامان دهی بافت اطراف حرم دراولویت 
اســت اما هیچ اقدامی در مسیر انتشار 
اوراق مشــارکت آن انجام نشده است، 
در حالی که طی یک ســال مراحل لازم 
برای دریافــت آن انجام شــده و اعداد 
آن قطعی شده اســت. وی تأکید کرد: 
شهرداری تا پایان تیر فرصت دارد مبالغ 
مورد نیاز در سامان دهی بافت پیرامون 
حرم مطهر و ۶۰۰ میلیارد تومان بودجه 

قطار شهری و سایر اوراق را محقق کند.
کلائی با بیــان اینکه امــکان دارد این 
پروژه های زیر ساختی آن چنان که باید 
دیده نشود، افزود: معتقدیم با اهتمام و 
ارزش اخلاقی بین نسلی که شورای پنجم 
برای توسعه زیرساخت های حمل ونقل 
شــهری قائل اســت، آیندگان در شهر 
مشهد، باید از حمل ونقل پاک برخوردار 

باشند.
 ضرورت های دوفوریتی

رضــا خواجه نائینــی، معــاون مالــی   

وپشتیبانی شهردار، نیز در تشریح لزوم 
ارائــه دو لایحه با قیــد دو فوریت برای 
دریافت اوراق مشارکت گفت: برخلاف 
روال سال های گذشــته که درخواست 
اوراق همیشــه به آخر ســال می کشد، 
امسال وزارت کشور اعلام کرده است باید 
در تیرماه، میــزان اوراق مورد نیاز برای 
تکمیل پروژه ها را مشــخص کنیم تا در 
تقسیم بندی کلان شــهرها لحاظ شود. 
وی افزود: همین اتفاق، لزوم دوفوریتی 
بودن طرح را برای تصویب انتشار اوراق 
مشــارکت در پروژه های قطارشهری و 

حمل ونقل شهری توجیه می کند.
 چگونگی هزینه کرد اعتبارات

در ادامه نشست، نایب رئیس شورای شهر 
با طرح سؤالاتی درباره لایحه انتشار اوراق 
مشارکت برای پروژه خط ۵ قطار شهری 
مشــهد، گفت: انتشــار اوراق مشارکت 
می تواند کمک بزرگی برای تکمیل پروژه 
فاز ۵ خط ۳ قطار شهری باشد و با جذب 
این اوراق، شهرداری مشهد پیشرو حوزه 
مشــارکت بین کلان شــهرهای کشور 
خواهــد بود. ۴فــاز قبلی خــط ۳ مترو 
چقدر پیشرفت داشــته است و این هزار 
میلیارد فاز پنجم را تا سال ۱۴۰۰ به کجا 
می رســاند؟ ۶۰۰ میلیارد تومان که در 
ماه های آینده وصول می شــود در کدام 

بخش هزینه خواهد شد؟
مدیرعامــل شــرکت بهره بــرداری از 
قطار شهری مشــهد در پاســخ گفت: 
۶۰۰ میلیارد تومانی که به زودی وصول 
می شود، در دو قســمت تقسیم خواهد 
شد. کیانوش کیامرز افزود: ۳۰۰ میلیارد 

تومان برای خط ۲ قطار شهری مشهد و 
تکمیل اقدامات و تجهیزات باقی مانده و 
۳۰۰ میلیارد تومان برای فاز یک خط ۳ 
قطار شهری است؛ ضمن اینکه در خط ۳ 
در حال حاضر تی بی ام به سمت منطقه 

سیدی به جریان افتاده است.
وی با اشــاره به اینکه هزینه مشارکتی 
دولت برای مدیریت شهری مشهد همین 
هزار میلیارد تومان اوراق اســت، افزود: 
از همین میزان نیز شــهرداری ملزم به 
تأمین ۵۰ درصد است و مابقی را دولت 

تأمین می کند. 
وی افزود: امیدواریم با ارسال درخواست 
این هزار میلیــارد اوراق تا پایان تیرماه، 
بتوانیم این مبلــغ را در بهمن دریافت 
کنیم تا صرف تکمیــل ۵٫۳ کیلومتر از 
فاز ۵ خط ۳ قطار شــهری مشهد برای 

پایانه امام رضا(ع) تا میدان شهدا شود.
به گفتــه کیامرز، هزینه ایــن فاز پروژه 
خط۳ قطار شهری ۲۵۰۰میلیارد تومان 
اســت و کارگاه های این فاز در ۳ شیفت 

فعالیت می کند.
در ادامه، رئیــس کمیســیون برنامه، 
بودجه، فناوری اطلاعات و منابع انسانی 
شورای شــهر، به طرح پیشــنهاد برای 
تکمیل تبصره ایــن دو لایحه پرداخت 
و گفــت: در تبصره۳ ایــن لایحه برای 
نحوه تأمین ۵۰ درصد ســهم شهرداری 
تصمیم گیری نشده است. بتول گندمی 
افزود: شــهردار ی مشــهد مکلف است 
حداکثــر ظرف مــدت ۳مــاه از تاریخ 
لازم الاجرا شدن این مصوبه، برنامه تأمین 
منابع مالی را به منظور بازپرداخت سهم 
شهرداری در سررســید مقرر با اولویت 
اســتفاده از ظرفیت هــای اقتصادی و 

فضاهای خدماتی و تبلیغاتی ارائه کند.
محمدحسین ودیعی، عضو هیئت رئیسه 
شــورای شــهر، نیــز در پیشــنهادی 
بــرای تکمیــل تبصــره ۲ ایــن لوایح 
افزود: شــهرداری باید مکلف شــود در 
تبصره ای، میزان انتشار و میزان مصرف 
منابع حاصــل از اوراق را در دوره های 
شش ماهه به شورای اسلامی شهر ارائه

 کند.
در نهایت، اعضای شــورا با اکثریت آرا، 
کلیات و جزئیات این لوایح را به تصویب 

رساندند.
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رئیس شورای اسلامی شهر با انتقاد از شیوه آمرانه شورای عالی شهرسازی مطرح کرد

طرحى را  امضا نمى كنيم  كه حقوق مردم را ناديده بگيرد

 مصوبه ١٠٠٠ میلیاردی شورا برای قطار شهری
شورای شهر با انتشار هزارمیلیارد تومان اوراق مشارکت برای فاز ۵ خط ۳ مترو موافقت کرد 
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تعامل با آموزش و پرورش
 برای استفاده از مدارس

رمضانعلی فیضی، نایب رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی 
شورای شهر مشهد، گفت: در قالب تعامل  بین مدیریت شهری و 
آموزش  وپرورش و به منظور جبران کاستی سرانه های فرهنگی، 
آموزشی و خدماتی در مناطق کم برخوردار، از ظرفیت مدارس 
خدمت  این  و   در قبال  شد  خواهد  استفاده  نواحی  این  در 
مدیریت شهری مشهد ۳٫۵ میلیاردتومان   به تمام مراکز یاد شده 

می پردازد.  

برخورد با تورهای غیرمجاز گردشگری 
در مشهد

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی 
از آغاز طرح برخورد با تورهای غیر مجاز گردشگری در استان خبر 
داد. به گزارش روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی خراسان رضوی، ابوالفضل مکرمی فر بیان کرد: با 
موافقت دادستانی، تیمی با حضور پلیس امنیت اخلاقی، اداره کل 
گردشگری استان و  هیئت کوه نوردی  استان تشکیل و   تاکنون با دو 

گروه غیرمجاز گردشگری برخورد شده است.

اهدای ۵۰۰ دست جهیزیه به 
نوعروسان در مشهد

محمد صادق براتی معاون هماهنگی و مدیریت امور زائران 
استانداری خراسان رضوی گفت: هم زمان با دهه کرامت، 
تحت  نوعروسان  به  جهیزیه  ۵۰۰دست  اهدای  مراسم 
حمایت این خیریه در فرهنگ سرای قرآن و عترت مشهد 
برگزار شد. وی  گفت: توجه به آموزه های دینی در زندگی 
مشترک، از مهم ترین معیارهایی است که باید به آن توجه 

شود و نقش بانوان در این مسیر بسیار مهم است.

زیباسازی ویژه مشهد 
ــــــــــــــــــــــبا المان های «شمسه» و «یا امام رضا(ع)» ـــــــــــــــــــ  ـــــــــــــــــــ 

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری 
شــهرداری مشــهد گفت: به مناســبت میلاد 
امام رضا(ع)، شهر، با المان های «شمسه» و «یا 
امام رضا(ع)» به صورت ویژه زیبا خواهد شــد. 
۳۴ المان شمسه با تزیین ۳۵۰۰متر طول چراغ 
ریســه ســوزنی و ۶المــان تبریــک عیــد 
آذین بندی شده با گل شاخه بریده، در شهر مشهد به نمایش درآمده 
است. علیرضا صحراگرد افزود: این المان ها در میادین شهدا، سعدی، 
تختی، شریعتی، فلســطین، جانباز، توحید، هفده شهریور، آزادی، 
الندشــت، بســیج، بیت المقدس، خیابان احمدآباد، تقاطع خیابان 
سجاد-آزادی، تقاطع خیابان مفتح و ابوریحان بازار فردوسی، بولوار 
مصلی ، بولوار حر، بولوار وکیل آباد، خیابان مدرس و چهارراه مخابرات 
جانمایی شده است. همچنین ۵۶ المان با عنوان «یا امام رضا(ع)» در 

خیابان های منتهی به حرم مطهر رضوی نصب شده است.

شوراهای اجتماعی محلات؛
ــــــــــــــــــــــ مهم ترین ساختار تحقق مشارکت شهروندی  ـــــــــــــــــــ  ـــــــــــــــــــ 

معاون اجتماعی و مشــارکت های ســازمان اجتماعــی و فرهنگی 
شهرداری مشهد گفت: مطالبه دوسویه ای که همواره از سوی مدیریت 
شهری و شهروندان مطرح می شود، شفافیت، نظارت و مشارکت است 
و شــوراهای اجتماعی محلات، مهم ترین نهاد و ساختار برای تحقق 
مشارکت شهروندی است. رضا دانای سیج بیان کرد: یکی از دغدغه های 
ما، پیگیری این مطالبه دو سویه است تا به ســهم خود بتوانیم آن را 
محقق کنیم؛ زیرا شوراهای اجتماعی محلات، مهم ترین نهاد و ساختار 

برای تحقق مشارکت شهروندی است.

بهره برداری از ۲ هزار واحد مسکونی
ــــــــــــــــــــــ در حاشیه شهر تا پایان سال ـــــــــــــــــــ  ـــــــــــــــــــ 

رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی گفت: ۲ هزار واحد مسکونی برای 
احداث در حاشیه شهر مشهد مشخص شده که ۸۰۰ واحد آن به صورت 
متمرکز برای جابه جا شدن افرادی که خانه های آن ها در معابر است یا 

قطعات کوچکی دارند، در نظر گرفته شده است.
به گزارش اداره کل روابط عمومی استانداری خراسان رضوی، علیرضا 
تابش افزود: براساس این طرح بنا شد آورده مردم را از سیستم دولت 
به همراه وام تأمین کنیم و تاجایی که زمین داریم، آن را به رایگان واگذار 
کنیم تا افراد مستضعف روستایی به این  طریق صاحب منزل شوند. وی 
درباره حاشیه شهر مشهد گفت: شهرداری، زمینی را انتخاب و به ما 
واگذار کرده که طرح آن درحال تصویب در کمیسیون ماده۵ است. ما 
نیز برای خدمات زیربنایی و آماده سازی آن تأمین اعتبار کرده  و پول 
آن را به بنیاد مسکن استان داده ایم و آمادگی داریم که هر وقت طرح 

آن تصویب شود، اقدام کنیم.
تابش با بیان اینکه در روند احداث این واحدهای مسکونی عمدتا افراد 
شناسایی و همان افراد جابه جا می شــوند، افزود: بااین حال این گونه 
نیست که واحد بسازیم و به جمعیت حاشیه شــهر اضافه کنیم. به 
همین دلیل ۱۲۰۰ واحد هم در منطقه «درجاســازی» می کنیم که 

۴۰۰ واحد آن به بانک ها معرفی شده است.

۱۳۹۹ تـیـــر   ۱۰
۸ذی القعده ۱۴۴۱ 
شـــــماره ۳۱۳۹

۳شنبه

امیررضا وثوقی
  a.vosoughi@shahraranews.ir

لیلی  رحمانی
      l.rahmani@shahraranews.ir
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